

國立雲林科技大學跨校卓越 EMI 教學實踐線上研討會

延伸摘要徵稿資訊

一、活動緣起

自 113 年起，國立雲林科技大學辦理「跨大學典範 EMI 教學實踐研討會」，邀集各大學優秀教師、新進 EMI 教師及 EMI 中心主管，分享具研究基礎之教學實踐與制度經驗，促進高等教育英語授課（EMI）之學術交流，並深化其教學理論與實務內涵。

二、研討會時間

115 年 7 月 1 日（星期三）至 7 月 2 日（星期四）上午 9 時至下午 5 時，以線上會議方式辦理。

三、延伸摘要徵稿主題

本次研討會主題為「培養 EMI 課堂中的能動性與卓越表現」，將聚焦於 EMI 教學情境中，學生與教師如何發展學習能動性，進而促進深度參與、自主學習與卓越表現。延伸摘要字數以 400 字為限，徵件領域包括但不限於以下主題：

- （一）在 EMI 課堂中運用人工智慧促進個人化或自適應學習。
- （二）AI 輔助之教師與學生能動性發展。
- （三）EMI 情境下之真實專題式學習（Project-Based Learning）。
- （四）以學習分析（Learning Analytics）促進能動性發展。
- （五）同儕卓越：學生主導之 EMI 學習社群。
- （六）促進教師能動性之同儕觀課實踐。
- （七）學科精熟之鷹架設計：銜接 B1 – B2 能力落差。
- （八）跨語言實踐（Translanguaging）作為策略性教學取徑。
- （九）EMI 課堂中的沉浸式與遊戲化學習。
- （十）EMI 學習歷程檔案（Portfolio）：超越考試之整體性評量。
- （十一）EMI 品質保證機制與實踐。

四、投稿徵稿時程

- （一）投稿截止：115 年 5 月 20 日（星期三）。
- （二）審查結果通知：115 年 5 月 30 日（星期六）。

五、投稿申請

<https://forms.gle/WQjhKKQTPiqFrrq48>。

六、發表形式

經審查錄取之發表者，將進行約 30 至 40 分鐘之發表，並安排 10 至 15 分鐘之問答交流，同時提供鐘點費。

七、聯絡資訊

王于瑞（Joseph）老師，電子郵件：cassim@yuntech.edu.tw。

2026 Inter-University Online Conference for Role Model EMI Practices

Since 2024, National Yunlin University has held the Inter-University Conference for Role Model EMI Practices. Last year, outstanding faculty, new EMI teachers, and directors of EMI centers from various universities presented their experiences and achievements, providing better clarity, direction, and depth for EMI learning development.

Date: July 1-July 2, 9:00-17:00

Theme: The theme for this year's conference is "Cultivating Agency and Excellence in EMI Classes." The theme focuses on how students and teachers become agents of their own learning. We invite speakers to submit an extended abstract of about 400 words on a topic in one of these areas:

1. Leveraging AI for Personalized or Adaptive Learning in EMI classes
2. Leveraging AI tools for Teacher/Student Agency Development in EMI classes
3. Authentic Project-Based Learning in EMI Classes
4. Learning Analytics for Agency Development in EMI classes
5. Peer-to-Peer Excellence: Student-Led EMI Communities
6. Peer Observation Practices for Promoting Teacher Agency in EMI classes
7. Scaffolding for Subject Mastery: Bridging the B1-B2 Gap
8. Translanguaging as a Strategic Pedagogical Tool
9. Immersive and Game-Based Experiences in EMI Classes
10. The EMI Portfolio: Holistic Assessment Beyond Exams
11. Quality Assurance Practices in EMI

Submission Guidelines:

- Extended abstract: approximately 400 words
- Submission deadline: May 20, 2026
- Notification of acceptance: May 30, 2026

Presentation Format:

Accepted presenters will be invited to deliver a 30–40 minute presentation, followed by a 10–15 minute Q&A session. An honorarium will be provided.

Google Form Application:

<https://forms.gle/WQjhKKQTPiqFrrq48>

Contact details:

Wang Yu-Rui (Jospeh), cassim@yuntech.edu.tw